

## Pronouncement of the First Abu Dhabi Bank Internal Shariah Supervision Committee

All praise is due to Allah, prayers and peace be upon the last Prophet Mohammad, and be upon his relatives and all his companions

### Islamic Current Account (Qard Al Hasan)

The First Abu Dhabi Bank Internal Shariah Supervision Committee (the Shariah Committee) has been presented with the below described structure, mechanism and documentation of the Islamic Current Account (Qard) product (the Product or Current Account).

#### A. Structure & Mechanism

1. The Product is structured based on the Shariah concept of Qard. The Current Account is a non-profit bearing account, and the funds deposited into the Current Account is guaranteed by the Bank.
2. The customer may deposit funds into and demand, withdraw or use the deposited funds (partially or fully, subject to applicable minimum balance required) from the Current Account any time at customer's convenience through cash deposit/withdrawal and payment or delivery channels provided by the Bank.
3. The funds held in such Current Account are pooled into the Bank's Islamic funds pool and, co-mingled with other funds of the pool (including other deposits, investment funds and shareholders' funds) and deployed into Shariah-compliant business activities or Islamic assets of the Bank.
4. The Bank provides the Current Account holders with banking and payment services through its branches and other delivery channels on complimentary or fee basis (where applicable).

#### B. Documentation

The key documents relating to the Product are as follows:

1. Account Opening Form
2. Terms and Conditions
3. General Terms and Conditions for Islamic Accounts

And any other document designated as such by the Bank (as approved by the Shariah Committee) from time to time.

#### Approval

The Shariah Committee, having reviewed the structure, mechanism and documentation as mentioned above, hereby rules that the Product is permissible and is in accordance with the Shariah principles.

And Allah knows best.

First Abu Dhabi Bank Internal Shariah Supervision Committee

## قرار لجنة الرقابة الشرعية الداخلية لبنك أبوظبي الأول

الحمد لله رب العالمين والصلاة والسلام على سيدنا محمد وعلى آله وصحبه أجمعين

### الحساب الجاري الإسلامي ( قرض الحسن )

تم عرض على لجنة الرقابة الشرعية الداخلية التابعة لبنك أبوظبي الأول الهيكل، والآلية والوثائق الواردة أدناه بخصوص منتج الحساب الجاري الإسلامي (قرض الحسن) (المنتج أو الحساب الجاري).

#### أ. الهيكل والآلية

1. تم إعداد المنتج على أساس قرض الحسن . الحساب الجاري الإسلامي حساب بدون أرباح، والأموال المودعة في الحساب الجاري مضمونة من قبل البنك.
2. يجوز للعميل أن يودع أموال في ويطلب، أو يسحب أو يستخدم الأموال المودعة (بشكل كلي أو جزئي، مع مراعاة متطلبات حد الرصيد الأدنى) من الحساب الجاري في أي وقت وفقاً لاختيار العميل من خلال الإيداع النقدي/السحب والدفع أو قنوات تقديم الخدمة التي يتيحها البنك.
3. يتم تجميع الأموال المحتفظ بها في الحساب الجاري في صندوق الأموال الإسلامية للبنك، ويتم دمجها مع أموال أخرى في الصندوق (بما فيها الودائع الأخرى، أموال الاستثمار وأموال المساهمين) واستخدامها في أنشطة تجارية متوافقة مع الشريعة أو في الأصول الإسلامية للبنك.
4. يوفر البنك لأصحاب الحسابات الجارية الخدمات البنكية وتلك المتعلقة بالدفع عن طريق فروعه وقنوات تقديم الخدمة الأخرى مجاناً أو برسوم (حيثما تنطبق)

#### ب. الوثائق

أهم المستندات المتعلقة بالمنتج هي كالتالي:

1. نموذج فتح حساب
  2. الشروط والأحكام
  3. الشروط والأحكام العامة للحسابات الإسلامية
- وأي مستند آخر يُحدّد على أنه كذلك من قبل البنك (وتوافق عليه لجنة الرقابة الشرعية) من حين لآخر.

#### الموافقة

بعد مراجعة الهيكل، والآلية والوثائق المذكورة أعلاه، قررت لجنة الرقابة الشرعية الداخلية على أن الحساب الجاري الإسلامي (القرض الحسن) جائز ومتوافق مع قواعد وأحكام الشريعة الإسلامية.

والله أعلم

لجنة الرقابة الشرعية الداخلية لبنك أبوظبي الأول